

ՏՆԱՅԻՆ ՏՆՏԵՍՈՒԹՅԱՆ ԶԱՆԱԿՆ ՈՒ ԿԱԶՄԸ  
NUMBER AND STRUCTURE OF THE HOUSEHOLDS  
КОЛИЧЕСТВО И СОСТАВ ДОМАШНИХ ХОЗЯЙСТВ

Մեթոդաբանական պարզաբանումներ  
Methodological notes  
Методологические пояснения

Մարդահամարի հաշվառման միավոր են հանդիսացել անհատական և խմբային տնային տնտեսությունները:

**Անհատական տնային տնտեսությունների** թվին են դասվել.

1. Առանձին բնակելի միավորում կամ կամ դրա մի մասում բնակվող **մեկ անձից բաղկացած տնային տնտեսությունը**, երբ անձն ինքնուրույն ապահովում է իրեն կենսականորեն անհրաժեշտ ամեն ինչով և ընդհանուր տնտեսություն վարելու համար տվյալ բնակելի միավորում բնակվող այլ անձանց հետ չի միավորում իր միջոցները,

2. Առանձին բնակելի միավորում կամ կամ դրա մի մասում, կամ մի քանի շինություններում համատեղ բնակվող **երկու և ավելի անձանցից բաղկացած տնային տնտեսությունը**, որի անդամներն իրենց կենսապահովումն իրականացնում են ընդհանուր տնտեսություն վարելով՝ ամբողջությամբ կամ մասամբ միավորելով իրենց միջոցները: Այդ անձինք կարող են կապված լինել ազգակցական կամ ամուսնական կապով, կամ չլինել ազգական, կամ և մեկը, և մյուսը:

**Խմբային (ինստիտուցիոնալ)** տնային տնտեսությունների թվին են դասվել մանկատներում, գիշերօթիկ դպրոցներում հասուկ նշանակության դպրոցներում (օրինակ՝ երկտղմանի կամ միակողմանի ծնողագուրկ երեխաների գիշերօթիկներում), ծերերի և հաշմանդամների տներում, կրոնական հիմնարկներում (օրինակ՝ մենատներում), բանտերում, ուղղիչ աշխատանքային գաղութներում և նման այլ հիմնարկներում համատեղ բնակվող բնակչության խմբերը:

The following tables present individual and group households using relationship and family composition.

**Individual households are considered to be the following:**

1. The household consisting of one person dwelling in a separate residential unit or in a part of it, when the person provides himself with every thing of vital importance and doesn't unite his own means with other people of the same residential unit for running common household.

2. The household consisting of two or more people, dwelling together in a separate residential unit or in a part of it or in some buildings and the members of which carry out social support running common household and completely or partly uniting their means. These people can be tied with relationship and marriage, or not to be relatives, or both of them.

**Group (institutional)** households are considered to be the groups of individuals dwelling together in orphanages, boarding schools, special schools (boarding schools for those children missing one or both parents), retirement or invalid's houses, religious institutions (such as monasteries), prisons, reformatories, etc.

Единицей учета переписи населения явились индивидуальные и групповые домашние хозяйства.

К числу **индивидуальных домашних хозяйств** относятся:

1. **Домашнее хозяйство, состоящее из одного лица**, живущего в отдельной жилой единице или ее одной части, когда лицо самостоятельно обеспечивает себя всем жизненнонеобходимым, и для ведения общего хозяйства с другими лицами проживающими в данной жилой единице, свои средства не объединяет.

2. **Домашнее хозяйство, состоящее из двух и более лиц**, совместно проживающих в отдельной жилой единице или ее одной части, или нескольких строений, члены которого свое жизнеобеспечение осуществляют ведением общего хозяйства, в целости или частично объединяя свои средства. Эти лица могут быть связаны между собой родственной или брачной связью, или не быть родственниками, или ни то, ни другое.

К числу **групповых (институциональных)** домашних хозяйств относятся группы населения, совместно проживающих в детских домах, школах, интернатах, школах особого значения (например: интернатах детей—сирот), домах для престарелых и инвалидов, религиозных учреждениях (например: монастырях), тюрьмах, исправительно трудовых колониях и других учреждениях подобного типа.